
Protokół Nr 3/2011
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu

z dnia 18 marca 2011 r.

Obecni wg załączonej listy obecności.

Przewodniczący Komisji Pan Andrzej Szczepkowski przywitał obecnych i zapoznał z 
następującym porządkiem posiedzenia:
 

1. Omówienie sprawozdania z działalności samorządowych jednostek organizacyjnych za rok 
2010:
- Zakładu Gospodarki Komunalnej,
- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,
i instytucji kultury:
- Samorządowego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji. 

2. Przedłożenie sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami za lata 2009-2010.
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy.
4. Opinia do projektów uchwał w sprawach:

a) zmiany uchwały budżetowej na 2011 r.
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2011 r.
c) funduszu sołeckiego na rok 2012,
d) ustalenia sieci i granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych   przez 
gminę Janowiec Kościelny,
e) wynajęcia lokalu pod prowadzenie Punktu Aptecznego w Janowcu Kościelnym.
f ) zmiany uchwały Nr XXVI/218/06 w sprawie przystąpienia Gminy Janowiec Kościelny 
do Związku Stowarzyszeń o nazwie Lokalna Grupa Działania „Brama Mazurskiej Krainy”

5. Informacja na temat dalszego prowadzenia punktów przedszkolnych w gminie.
6. Omówienie wyceny nieruchomości przeznaczonej na prowadzenie usług weterynaryjnych.
7. Opinia w sprawie założeń do projektu budowlanego, pn. „Budowa nowej ulicy oraz remont 

pozostałych ulic na osiedlu mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym”.
8. Wniosek NFZ w sprawie dokonania oceny zabezpieczenia w 2010 roku świadczeń opieki 

zdrowotnej przez placówki ochrony zdrowia.
9. Sprawy różne. 

Komisja bez uwag przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia.

Przewodniczący zaproponował przeniesienie punktu 5 na początek posiedzenie. 

Komisja pozytywnie ustosunkowała się do propozycji Przewodniczącego. 

Ad. pkt 5. 
            Informacja na temat dalszego prowadzenia punktów przedszkolnych w gminie. 

            Pani  dyrektor  Ewa Lisek poinformowała radnych o kończącym się projekcie  w ramach 
którego funkcjonują punkty przedszkolne na terenie gminy. Przedstawiła prezentację multimedialną 
prezentującą  możliwe  warianty  rozwiązań.  Wyjaśniła  jak  dotychczas  wygląda  organizacja 
wychowania przedszkolnego w gminie. W ramach projektu utworzone są trzy punkty przedszkolne: 
w Janowcu Kościelny, Waśniewie i Safronce. Projekt kończy się 30 września br. i należy podjąć 
starania by punkty te funkcjonowały w dalszym ciągu. Wczoraj dyrektor uzyskała informację, że 
zmieniły się pewne kryteria i gmina może złożyć wniosek do programu w ramach Europejskiego 
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Funduszu Społecznego na kontynuację utrzymania przeszkoli. Wcześniej nabór zakładał, że gmina 
musiałaby  ponieść  koszty  wynagrodzeń  nauczycieli,  a  stanowią  one  ok.  75-80  %  kosztów 
całkowitych  projektu,  teraz  natomiast  koszty wynagrodzeń  są  kwalifikowane.  Dyrektor  napisze 
wniosek o realizację tego zadania w ramach projektu. Gdyby wniosek przeszedł czas jego realizacji 
trwałby od 1 października 2011 r. do 31 sierpnia 2015 r. Byłoby to najkorzystniejsze rozwiązanie. 
Należy  jednak wziąć  pod uwagę,  że  wniosek  może  zostać  odrzucony i  założyć,  który  wariant 
wówczas zrealizujemy.

 Dyrektor  Ewa  Lisek  przedstawiła  zatem  3  warianty  rozwiązań  proponowanych  po  1 
października 2011 r. 

Wariant 1:
A) Punkty przedszkolne funkcjonują tak jak obecnie, zatrudnieni są nauczyciele i obsługa.
B) Zatrudnieni są sami nauczyciele.

Wariant 2:
Gmina przyjmuje propozycję Fundacji „Elementarz” i w ramach partnerstwa powstają nowe 

punkty przedszkolne. Fundacja pozyskuje w tym zakresie środki z Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki i podejmuje się utworzenia od 1 stycznia 2012 roku na okres 2,5 roku prowadzenia punktów 
przedszkolnych.  Aby  spełnić  warunki  gmina  musiałaby  zlikwidować  obecne  punkty,  wynająć 
pomieszczenia w których zostałyby utworzone nowe punkty oraz ponieść inne koszty. 

Wariant 3:
Gmina  utrzymuje  punkty  przedszkolne  w  ramach  budżetów  szkół,  zajęcia  prowadzą 

nauczyciele zatrudnieni w szkołach w ramach godzin ponadwymiarowych. 
Opcja A)  Janowiec  Kościelny  (oraz  dzieci  z  Safronki)  -  „zerówka”  oraz  punkt  przedszkolny 
prowadzony przez nauczycieli ze szkoły.

Safronka – likwidacja punktu przedszkolnego.
Waśniewo  -  „zerówka”   oraz  zespół  przedszkolny  (3  dni  x  4  godz.  =  12  godz. 

tygodniowo) – nauczyciele ze szkoły. 
Przy  takim  rozwiązaniu  dodatek  wyrównawczy  wypłacany  na  koniec  roku  uległby 

zmniejszeniu.

Opcja  B) Janowiec Kościelny  - „zerówka” oraz punkt przedszkolny prowadzony przez nauczycieli 
ze szkoły.

Safronka - zespół przedszkolny 6-5-4-3 - latki (3 dni x 4 godz. = 12 godz. tygodniowo) 
– nauczyciele zatrudnieni w Zespole Szkół. 

Waśniewo - „zerówka”  oraz zespół przedszkolny (3 dni x 4 godz. = 12 godz. tygodniowo) – 
nauczyciele ze szkoły. 

            Radni zaniepokoili się, że dzieci w Janowcu Kościelnym będą miały więcej godzin zajęć, 
wówczas dzieci z Waśniewa i Safronki mogą być poniekąd „stratne” w kwestii edukacji. Dyrektor 
wyjaśniła, że dziennie realizowana podstawa programowa to ok. 2 godzin pozostały czas to inne 
zajęcia opiekuńczo – wychowawcze m.in. zabawy i to tych godzin dzieci będą miały mniej. 

            Skarbnik wyjaśniła, że nie ma środków na to, aby z budżetu gminy opłacany był koszt 
utrzymania punktów przedszkolnych. 

            Dyrektor wyjaśniła, że prawdopodobnie Fundacja Elementarz złoży wniosek na utworzenie 
przedszkoli z tego samego projektu. Należy zatem zadecydować czy wniosek składamy sami, czy 
poprzez Fundację. Wytłumaczyła, że nie wiadomo kto ma większe szanse na wygranie konkursu. 

            Wójt uważa, że lepiej przystąpić do konkursu jako gmina, a zrezygnować z pośrednictwa 
Fundacji. A gdyby projekt nie przeszedł proponuje wdrożyć wariant 3B w ramach którego zajęcia 
prowadzić będą nauczyciele w ramach godzin ponadwymiarowych. 
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            Dyrektor przedstawiła szacowaną liczbę dzieci w wieku przedszkolnym w najbliższych 3 
latach. Radni zwrócili uwagę na wysokie koszty utrzymania punktu przedszkolnego w Safronce, 
spowodowane ogrzewaniem elektrycznym. Dyrektor dodała, że w Safronce jest szczególny problem 
gdyby nauczyciel miał zostać jeden. W szkole o pomoc można poprosić innych nauczycieli lub 
obsługę a tam niestety nikogo takiego w pobliżu nie ma. Radna Olszewska zaproponowała, aby 
zaangażować w takim przypadku rodziców, by pełnili dyżury w opiece podczas pobytu dzieci w 
punkcie przedszkolnym. 

            Dyrektor  Beata  Jóźwiak  zwróciła  się  o  przedstawienie  radcy  prawnemu  problemu 
wzrastających rachunków za energię elektryczną. Na rachunek składają się często niezrozumiałe dla 
przeciętnego  odbiorcy części  składowe.  Radny Wrzeszczyński  zaproponował,  aby skierować  tę 
sprawę do Rzecznika Regulacji Stawek Energetyki. 

 

Komisja ostatecznie podjęła decyzje o tym, że w przypadku gdy wniosek by nie przeszedł gmina 
wdroży wariant 3 B– bez udziału Fundacji, gdzie w Janowcu Kościelnym będzie funkcjonowała 
„zerówka” i punkt przedszkolny, zespół przedszkolny w Safronce (4 dni x 3 godz. ) oraz „zerówka” 
i zespół przedszkolny w Waśniewie (4 dni x 3 godz.)

 

Ad. pkt. 1. 
  Omówienie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej.
Podczas  omawiania  sprawozdania  uczestniczył  kierownik  Szatkowski.  Wyjaśnił,  że  dłużnicy 
Zakładu zalegają z płatnością na sumę ponad 30 tyś zł. Zakład stara się pozyskać jak najwięcej z tej 
kwoty, aktualnie toczy się 8 spraw w sądzie, zdarza się, że komornik przysyła odpowiedź, że nie ma 
możliwości ściągnięcia długu. 

Radni proponowali, aby stosować bardziej rygorystyczne środki. W przypadku zaległości 
należałoby odcinać dopływ wody i wskazać miejsce poboru wody na terenie gminy. Kierownik 
wyjaśnił, że wysyłane są dwa wezwania do zapłaty, następnie wezwanie ostateczne. Dłużnik trafia 
wówczas do Krajowego Rejestru Długów. Aby odciąć dopływ wody należy zawiadomić Sanepid. 

Komisja  prosiła  o  wyjaśnienie  czy  Zakład  ma  zapas  koszy  na  śmieci  do  sprzedaży. 
Dochodzą  sygnały,  że  czasem  koszy  brakuje.  Taka  sytuacja  nie  powinna  mieć  miejsca,  gdyż 
mieszkańcy mogą zniechęcić się do zakupu. Kierownik wyjaśnił, że aktualnie kosze są, ale jest ich 
niewiele, należałoby dokupić zapas. Dodał, że mieszańcy sami decydują, czy chcą zakupić mały 
czy duży kosz na odpady mieszane. 

Wójt  wyjaśniła,  że  coraz  więcej  śmieci  zostaje  poddanych  segregacji  do  kolorowych 
worków.  Mieszanych  odpadów zostaje  nie  wiele.  Zakład  nie  ma  środków,  aby zakupić  kosze. 
Mieszkańcy chcą  kupować kosze  na  raty,  trzeba  im to  umożliwić,  aby zachęcić  do zawierania 
umów bo to stanowi dochód dla Zakładu. 

Kierownik powiedział, że należy edukować ludzi w zakresie segregacji odpadów i wywozu 
oraz namawiać do zawierania umów. Po zebraniach wyborczych sołectw zauważył wzrost liczby 
podpisywanych umów. Aby zapobiec kradzieży wody, w poszczególnych sołectwach montowane są 
paski magnetyczne wykrywające kradzież. Pomimo to, przy kilkuletnich wodociągach jakie są na 
terenie gminy może być nawet do 40% ubytków wody. W tej chwili dla Zakładu  stopa ta spadła 
poniżej  30%.  Zakład,  aby  poprawić  swoją  sytuację  musi  ulec  restrukturyzacji.  Kierownik 
proponuje, aby zatrudnić nową osobę na jego stanowisko. Nie czuje się na siłach poprzez wzgląd na 
zdrowie, aby dalej sprawować funkcję kierowniczą. 

Radny Ambroziński uważa, że nie jest to dobre wyjście. Dużo czasu zajmie zanim nowa 
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osoba wdroży się w sprawy Zakładu. Należało dużo wcześniej przygotowywać osobę na przejęcie 
takiej  funkcji.  Dodał,  że  nowy kierownik  bez  środków  finansowych  i  siły  roboczej  także  nie 
uzdrowi sytuacji Zakładu. 

Wójt  uważa,  że  nowy kierownik  powinien  przedstawić  program naprawczy.  Ogłoszenie 
konkursu i zatrudnienie nowego kierownika także wiąże się z kosztami. 

Radny Męziński uważa, że potrzeba kilku lat, aby przygotować nowego kierownika do tego 
stanowiska – by zapoznał się ze stanem faktycznym i nabył praktyczne umiejętności. 

Przewodniczący  przedstawił  pomysł,  aby  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  przekazać  w 
prywatne ręce. Wójt wyjaśniła, że rozważała taką możliwość ponieważ była propozycja współpracy 
z Zakładem w Janowie. Tam są jednak nowe kanalizacje, natomiast w naszej gminie sieci mają już 
kilka lat. Dodała, że prywatny przedsiębiorca, aby ustalić stawki będzie musiał także zwracać się do 
Rady Gminy.

Radny Męziński wyraził zdanie, że niskie stawki za wodę i ścieki spowodowały problemy 
finansowe  Zakładu.  Wyjaśnił,  że  drugi  zbiornik  retencyjny,  który  miał  powstać  po  otwarciu 
oczyszczalni nie powstał i obecnie oczyszczalnia wykorzystywana jest w 100%. Bez rozbudowy nie 
ma możliwości podłączenia sieci kanalizacji z Safronki. Po dobudowaniu zbiornika retencyjnego 
przerób  oczyszczalni  zwiększyłby  się  dwukrotnie.  Aktualnie  przerób  wynosi  30m3/dobę  a  po 
modernizacji 70m3/dobę. 

Radni rozpoczęli dyskusję, że w takiej sytuacji nie ma co planować budowy kanalizacji z 
Safronki zanim gmina nie zmodernizuje oczyszczalni.

Pani Wójt wyjaśniła, że Prezes firmy P.P.H.U „MLEKS” zwrócił się z propozycją wspólnej 
budowy oczyszczalni ścieków w Safronce. W związku z budową ubojni bydła oraz hodowlą krów 
zmuszony jest wybudować oczyszczalnię dla swojego gospodarstwa. Przy tej inwestycji mogłaby 
zostać  podłączona  także  miejscowość  Safronka.  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki  Wodnej  ogłasza  nabór  wniosków  w  ramach  którego  inwestycja  się  kwalifikuje. 
Proponuje zwołać wspólne posiedzenie komisji z panem Księżakiem i szczegółowe omówienie tej 
propozycji. Dla gminy porozumienie to szansa na rozwiązanie problemu ścieków w Safronce. Z 
Agencji Nieruchomości Rolnych gmina nie otrzyma dofinansowania, tak jak planowano, ponieważ 
powstała Spółdzielnia Mieszkaniowa. 

Radni Jastrzębowski zapytał, czy to przedsiębiorca ustala w takiej sytuacji stawkę za ścieki. 
Wójt  wyjaśniła,  że  stawkę  w  dalszym  ciągu  ustalała  będzie  Rada  Gminy.  Dodała,  że  Prezes 
zainteresowany jest również przejęciem hydroforni w Safronce. 

Komisja przypomniała, że Zakład powinien rozpocząć już prace porządkowe na drogach, 
szczególnie w centrum Janowca. Wójt wyjaśniła, że jeśli Rada wyrazi zgodę, dla Zakładu zostanie 
przekazana pożyczka, ponieważ nie ma środków finansowych na takie działania. 

Kierownik Szatkowski proponuje, żeby w celu „uzdrowienia” sytuacji Zakładu Gospodarki 
Komunalnej  zatrudnić  zatrudnić  osobę,  która  sprawdzałaby  kradzież  wody,  umowy na  wywóz 
śmieci oraz nie prawidłowości w danych podawanych do podatku od nieruchomości. 

Radny  Ambroziński  uważa,  że  już  należałoby  zatrudnić  przynajmniej  3  pracowników 
porządkowych. Na niezbędne wydatki trzeba przekazać fundusze dla Zakładu. Należy określić jaka 
to będzie kwota. 

Skarbnik wyjaśniła, że wsparcie finansowe dla Zakładu może zostać udzielone z „wolnych 
środków” w budżecie. 

Wójt dodała, że środki są niezbędne także na zakup wiaty i drewna. Mokre drewno, którym 
się pali niszczy piece. Na zakup drewna należy ogłosić przetarg. 
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Po przeanalizowaniu tematu komisja  informacyjnie  przyjęła  sprawozdanie z  działalności 
Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Omówienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Podczas omawiania sprawozdania uczestniczyła kierownik Jadwiga Komorowska.

Kierownik  wyjaśniła,  że  Ośrodek  złożył  zapotrzebowanie  do  Urzędu  Pracy  na  20 
pracowników w ramach  prac  społecznie  –  użytecznych.  W poprzednich  latach  osób tych  było 
znacznie więcej, w bieżącym roku z uwagi na ograniczone środki w Urzędzie Pracy osób tych 
skierowano tylko kilka. Prace te są dofinansowane z Urzędu Pracy na podstawie planu przyjętego 
na początku roku. Ośrodek ma do dyspozycji 8 osób na 1200 godzin. To bardzo niewiele. Jeśli  
Urząd Pracy w ciągu roku pozyska środki to będzie można ubiegać się o więcej.

Radny Ambroziński zwrócił się z prośbą, aby te kilka osób Ośrodek skierował do Zakładu 
Gospodarki Komunalnej poprzez wzgląd na ich sytuację. 

Kierownik wyjaśniła,  jakie  wydatki  ponosi  Ośrodek – jakie  świadczenia  wypłaca  i  jaką 
dotację  otrzymuje  od  Wojewody.  Dodała,  że  w  najbliższym  czasie  otrzyma  żywność  dla 
potrzebujących. 

Komisja podjęła dyskusję, czy dotacja dla Ośrodka z budżetu gminy nie jest zbyt wysoka 
oraz o tym, jak ludzie wykorzystują pomoc jaką zapewnia im ośrodek. 

Kierownik powiedziała, że budżet dla Ośrodka został w tym roku zmniejszony. Środków nie 
ma wiele. W przypadku, gdy otrzymanych środków GOPS nie wykorzysta zostaną zwrócone na 
koniec roku. 

Radni  omówili  sytuację  jaka  panuje  w Środowiskowym Domu Pomocy w Szczepkowie 
Borowym. Ośrodek ma pozwolenie na 6 miejsc całodobowego pobytu. Pod koniec ubiegłego roku 
został podpisany aneks zezwalający na przyjmowanie uczestników z terenu całego powiatu. 

Komisja przyjęła informacyjnie sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. 

Omówienie  sprawozdania  z  działalności  Samorządowego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i 
Rekreacji. 

Podczas omawiania sprawozdania uczestniczyła kierownik Barbara Wrzeszczyńska. 

Przewodniczący zapytał o koszty utrzymania zespołu POBOŻANIE. Kierownik wyjaśniła, 
że koszty te są nie wielkie, natomiast zespół jest reprezentacją gminy. 

Poruszony został temat zapraszania gości na organizowane imprezy i spotkania. Kierownik 
wyjaśniła,  że  zaprasza  szczególnie  te  osoby,  które  udzielają  się  społecznie  i  współpracują  z 
Ośrodkiem. Wyjaśniła, że padły już propozycje, aby konsultować się z radnymi i sołtysami w tej  
kwestii,  by  osoby  nie  powtarzały  się.  Udzieliła  również  odpowiedzi  dotyczących  organizacji 
sylwestra oraz „Święta Pieczonego Ziemniaka”. Został złożony wniosek o zwrot części kosztów 
organizacji tej imprezy i prawdopodobnie otrzymamy środki finansowe. 

Komisja informacyjnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 
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Ad. pkt. 2 
Przedłożenie sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami za lata 2009-2010.

Podczas omawiania sprawozdania uczestniczył kierownik Stanisław Wrzeszczyński. 

Kierownik odpowiadał na pytania dotyczące oczyszczalni ścieków w Kucach. Wyjaśnił, że 
jeśli  oczyszczalnia  przyjmie  więcej  stałych ścieków jak bieżących zakłóci  to  życie  biologiczne 
bakterii. Nie zgodził się ze stanowiskiem radnego Mazińskiego, że oczyszczalnia przerabia więcej 
niż może. Dodał, że Stacje Uzdatniania Wody oraz hydranty wymagają bieżącej konserwacji. 

Radna Olszewska zgłosiła potrzebę oczyszczania studzienek kanalizacyjnych. 
Wójt  wyjaśniła,  że  koszty  utrzymania  oczyszczalni  są  duże.  Całodobowa  praca  na 

oczyszczalni zwiększyłaby przerób. 
Radny Ambroziński zaproponował, aby zwrócić się do Zakładu Gospodarki Komunalnej o 

wyjaśnienie jak wygląda kwestia oczyszczalni. 
Kierownik  przedstawił  kwestię  gospodarki  odpadami.  W  tej  chwili  jesteśmy  w  stanie 

wspólnie z EZG „Działdowszczyzna” odebrać prawie każdy rodzaj odpadów. Segregujemy śmieci 
w kolorowe worki,  odpady mieszane  natomiast  umieszczamy w 110 litrowych pojemnikach na 
odpady.  Zbieramy  zarówno  opony,  leki,  sprzęt  elektryczny,  popiół  jak  i  padłe  zwierzęta. 
Zadowolenie  wzbudza  rosnąca  liczba  odpadów  segregowanych.  Śmieci  zbierane  trafiają  na 
składowisko odpadów w Zakrzewie. Wspólnie z EZG „Działdowszczyzna” budujemy sortownię 
odpadów w Działdowie. Świadomość ludzi dotycząca ochrony środowiska wzrasta. Zaczynają dbać 
o własne otoczenie.

Sprawozdanie zostanie przedłożone Zarządowi Powiatu Nidzickiego. 

Przewodniczący zarządził głosowanie:
Kto jest za przyjęciem sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami?
8 – za 
0 – przeciw 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

Ad. pkt. 3

Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy.

Komisja zapoznała się z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy w 
2010 roku przesłaną przez Komendę Powiatową w Nidzicy. 

Radni wyrazili aprobatę, aby osoba z komendy została zaproszona na sesję Rady Gminy. 

Ad. pkt. 4 a 
Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 r.
Skarbnik Elżbieta Wiśniewska wyjaśniła czego dotyczą zmiany w budżecie gminy. Spowodowane 
są zwiększeniem subwencji oświatowej oraz wnioskiem kierownika GOPS.

Przewodniczący zarządził głosowanie.

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały dotyczącej zmiany uchwały budżetowej na rok 2011?

8 – za

0 – przeciw
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Komisja jednogłośnie przyjęła proponowały projekt uchwały. 

 Ad. pkt. 4 b
 Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2011 r.
Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w budżecie gminy powodują automatycznie zmianę Wieloletniej 
Prognozy Finansowej i wprowadzone zmianę są równoznaczne ze zmianą w budżecie. 

 Głosowanie:

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
rok 2011?

8 – za

0 - przeciw

Komisja jednogłośnie przyjęła proponowały projekt uchwały. 

Ad. pkt. 4 c
 Opinia do projektu uchwały w sprawie  funduszu sołeckiego na rok 2012.

p. Wójt wyjaśniła, że z funduszu sołeckiego można zrealizować wyłącznie te zadania, które 
zostały  przewidziane  we  wniosku.  Przygotowanie  wniosku  z  rocznym  wyprzedzeniem  jest 
kłopotliwe zarówno dla Sołtysa, jak i Rady Sołeckiej, zwłaszcza, że wniosku nie można zmienić po 
jego złożeniu,  a  nie  wykorzystane  środki  nie  przechodzą  na  rok  następny.  Do wniosku należy 
złożyć szczegółowy kosztorys na planowane zadania, co jest bardzo kłopotliwe, szczególnie przy 
tak  zmieniających  się  cenach.  W przypadku,  gdy okaże  się,  że  środków jest  za  mało,  nie  ma 
możliwości zmiany zadania ani zwiększenia określonego funduszu sołeckiego dla danego sołectwa.
W gminie  jest  30  sołectw i  rozdrobnienie  środków na  poszczególne  jednostki  nie  pozwala  na 
realizację bardzo potrzebnych i  czasem kosztownych zadań.  Nie pozwala też na aplikowanie o 
środki  unijne,  bo  fundusz  sołecki  nie  może  być  wkładem  własnym.   Proponuje,  aby  zamiast 
funduszu sołeckiego zapis był na bieżące małe inwestycje w sołectwach. Dodała, że po spotkaniach 
wyborczych w sołectwach wnioskuje, iż często mieszkańcy nie są zadowoleni z realizacji funduszu.

Radny Karol Krajewski uważa, że fundusz sołecki jest potrzebny. Jest to jedyna szansa dla 
najmniejszych wiosek. aby pozyskać środki na drobne inwestycje. 
Głosowanie:

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały dotyczącej nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki?

6 – za

1 – przeciw

1 - wstrzymujący

Komisja  przyjęła proponowały projekt uchwały. 

Ad. pkt. 4 d
Opinia do projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci i granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych  przez gminę Janowiec Kościelny.

Wójt wyjaśniła, że zmiana poprzedniej uchwały jest konieczna ze względu na likwidację 
Szkoły w Szkudaju. Dzieci z Powierża, Napierk i Grabowa Leśnego zostaną dowożone do Zespołu 
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Szkół w Janowcu Kościelnym ze względu na krótszy dojazd i fakt, że dowożeni są tu uczniowie z 
gimnazjum. 

Przewodniczący zarządził głosowanie:

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci i granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych  przez gminę Janowiec Kościelny?

8 – za

0 – przeciw

Komisja jednogłośnie  przyjęła proponowały projekt uchwały. 

Ad. pkt. 4 e
Opinia do projektu uchwały w sprawie wynajęcia lokalu pod prowadzenie Punktu Aptecznego 
w Janowcu Kościelnym.

Firma  Farmacja  Warszawska  złożyła  wniosek  o  wynajęcie  lokalu  w  budynku  Poczty  i 
Telekomunikacji. Adaptację lokalu wykonają na własny koszt. Korzyścią dla gminy będzie płacony 
czynsz oraz podatek od nieruchomości. Wykonają również podjazd dla niepełnosprawnych. 

Przewodniczący zarządził głosowanie:

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały  w sprawie wynajęcia lokalu pod prowadzenie Punktu 
Aptecznego w Janowcu Kościelnym?

8 – za

0 – przeciw

Komisja jednogłośnie  przyjęła proponowały projekt uchwały.

Ad. pkt. 4 f
Opinia  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXVI/218/06  w  sprawie 
przystąpienia Gminy Janowiec Kościelny do Związku Stowarzyszeń o nazwie Lokalna Grupa 
Działania „Brama Mazurskiej Krainy”

Wójt wyjaśniła, że uprzednio w uchwale do reprezentowania interesów gminy upoważniona 
była  poprzednia  Wójt.  Proponuje,  aby wprowadzić  zapis  o  upoważnieniu  Wójta  Gminy -  bez 
nazwiska, w ten sposób uchwały nie będzie trzeba zmieniać w przyszłości. 

Komisja w głosowaniu (8-za) pozytywnie ustosunkowała się do propozycji pani Wójt. 
 

Ad. pkt. 6
Omówienie wyceny nieruchomości przeznaczonej na prowadzenie usług weterynaryjnych.

Kierownik Wrzeszczyński poinformował, że jest już wycena nieruchomości w Kucach. W 
jej skład wchodzi działka 18 arów, budynek  użytkowy oraz budynek gospodarczy. Możemy ogłosić 
przetarg  nieograniczony  bądź  ograniczony  i  zastrzec,  że  obiekt  może  zostać  przeznaczony 
wyłącznie  na  usługi  weterynaryjne.  Wcześniej  trzeba  wywiesić  wykaz  nieruchomości 
przeznaczonych do sprzedaży na 21 dni oraz odczekać okres 6 tygodni na składanie wniosków i 
roszczeń. 

Radny  Ambroziński  uważa,  że  koniecznym  jest,  aby  był  zapis  dotyczący  usług 
weterynaryjnych. Rolnicy muszą mieć zapewnione usługi weterynarza. 

Padła  propozycja  by z  części  obiektu  zrobić  mieszkania  socjalne  a  część  wydzierżawić 
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weterynarzom. 

Przewodniczący zaproponował głosowanie.

Kto jest za tym aby ogłosić przetarg z zastrzeżeniem pod usługi weterynaryjne?

8 – za

0 – przeciw 

Komisja jednogłośnie przyjęła takie rozwiązanie.

Ad. pkt. 7

Opinia w sprawie założeń do projektu budowlanego, pn. „Budowa nowej ulicy oraz remont 
pozostałych ulic na osiedlu mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym”.

Kierownik Wrzeszczyński wyjaśnił, że stan dróg na osiedlu jest bardzo zły. Planowane jest 
położenie  drugiej  warstwy  ścieralnej  oraz  chodników.  Przedstawił  mapę  sytuacyjno  – 
wysokościową, na której opisał planowaną modernizację. 

Radny Ambroziński potwierdził,  że droga jest w złym stanie i z powodu braku środków 
finansowych należy ją chociaż utwardzić.

Wójt zaproponowała, że może sposobem gospodarczym, z płyt pozostałych z budowy ulicy 
w centrum, wykonać swobodny przejazd. Gdy zostanie ogłoszony nabór wniosków będziemy mogli 
ubiegać  się  o  dofinansowanie,  dlatego  wykonanie  projektu  jest  uzasadnione.  Radna  Olszewska 
poparła propozycję pani Wójt. 

Wójt  wyjaśniła,  że  gmina  posiada  niewykorzystane  środki  w  kwocie  ok.  335  tyś  zł  z 
Lokalnej  Grupy  Działania.  Środki  te  można  przeznaczyć  na  remont  tej  drogi,  bądź 
zagospodarowanie centrum Janowca Kościelnego.

Kierownik opisał, że działki w centrum zostaną wydzielone i uzbrojone. Sieć napowietrzna 
zostanie zlokalizowana w ziemi,  przebudowane zostaną wodociągi  i  kanalizacja,  doprowadzony 
prąd. Następnie działki zostaną wycenione i przeznaczone do sprzedaży.

Przewodniczący zadał pytanie:
Kto  jest  za  tym  aby  drogę  na  osiedlu  wykonać  sposobem  gospodarczym,  aby  zapewnić  jej 
przejezdność?
 
Komisja w głosowaniu (8-za) pozytywnie ustosunkowała się do tej propozycji.

Ad. pkt 8

Wniosek NFZ w sprawie dokonania oceny zabezpieczenia w 2010 roku świadczeń opieki 
zdrowotnej przez placówki ochrony zdrowia.

Wójt  poinformowała,  że  od  15  marca  stomatolog  w  Janowcu  Kościelnym  przyjmuje 
pacjentów w ramach Narodowego Funduszu Zdrowia.  

Narodowy Fundusz Zdrowia zwrócił się pismem do gminy o dokonanie oceny świadczeń 
opieki  zdrowotnej  przez placówki ochrony zdrowia.  Należy określić,  jakich usług lekarskich w 
naszym  regionie  brakuje.  Komisja  zaproponowała  :  ortopedę,  higienistkę  szkolną,  ginekologa, 
laryngologa, urologa i dietetyka.
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Ad. pkt. 9

Sprawy różne. 

p. Wójt poinformowała, że Starostwo Powiatowe wystąpiło o wytypowanie przedstawiciela 
Gminy na kandydata w skład Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych. 
Proponuje, by tak jak w latach ubiegłych był to Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Komisja pozytywnie ustosunkowała się do propozycji pani Wójt.

Radny Męziński  poinformował  o  złym stanie  drogi  wewnętrznej  w Safronce,  która  jest 
własnością gminy. Droga ta jest zaniedbywana. 

Przewodniczący poinformował, że jest osoba chętna do kupna działki w Starych Połciach. 
Wójt powiedziała, że zna sytuację, mieszkańcy jednak nie wyrazili zgody na sprzedaż. 

Radna  Olszewska  przypomniała  o  potrzebie  zasypania  basenu  przeciwpożarowego  w 
Janowcu Kościelnym. Sołectwo chce zagospodarować to miejsce na potrzeby wspólnych spotkań. 
Kierownik wyjaśnił, że należy wykonać tam odprowadzenie wody. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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